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megvenni ,  akkor  tudomásul  kell venni,  hogy itt olyan ál landó ellentét lesz, hogy 
én azt is el tudom képzelni,  hogy május elsején adot t  összeget  fognak kérni azért ,  
hogy oda bemenjen valaki. Ezt a helyzetet  valahogy fel kel lene oldani, szerintem 
tárgyalással  ez valahogy megoldható.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Azér t  hogy vi lágosabb,  tágabb képünk legyen,  néhány dolgot szeretnék 
hozzátenni :  mióta 18 személy osztat lan közös tu la jdonában,  részaránytulajdonban 
kerül t  kiosztásra ,  azóta a május elsejei r endezvényekre  a bérleti  díja mindig meg 
kellet t  f izetnem az Önkormányzat  nevében,  legutol só alkalommal 80.000, -Ft-ot .  
Amikor  a Nagycsaládosok Egyesülete ment ki pikniket  rendezni,  akkor  a 
tu l a jdonosok  négyes képviselőcsopor t ja  fe la jánlásként  ezzel támogat ta  a 
rendezvényt .  Március  26-án kivit tük a gyerekeket ,  bérlet i  díjat fizettünk. Nem 
árulok el t i tkot ,  ki lehet kérni az irat tárból ,  az Erdőfe lügyelőség nekem írt egy 
levelet ,  kezdeményezzem náluk,  hogy a t u l a jdonosoka t  kötelezzék az 
erdőművelés re .  Én ezt  nem fogom megtenni ,  ők a ha tóság,  jól tudják,  hogy mi a 
kö t e l eze t t s égük ,  ezért  ne engem kérjenek fel arra,  ami az ő feladatuk.  Elmondták,  
hogy nekem t i sztában kell lennem azzal is, hogy a tula jdonnal  kötelezet t ségek is 
j á rnak,  márpedig  az Erdőfelügyelőség ki fogja írni, hogy milyen felújítási,  
r i tkí tási  és egyéb munkákat  végezzenek.
Ha a Képvise lő- tes tü le  úgy dönt ,  hogy erdőt  akar  venni  és én erre megbízást  
kapok,  akkor  ezt tárgyalom.
Még egy dolog:  ha 80.000, -Ft -os  bérleti  díjjal szemben 800.000, -Ft -ot  kérnek,  
akkor  nem ot t  lesz a majális,  1976 óta először.
Szere tném elmondani ,  hogy a véderdő egyrésze önkormányzat i  tulajdonban van, 
amire e lőbb-utóbb kapunk kötelezet t séget ,  hogy az erdőművelés i  kötelezet t séget  
az e l j á rásoknak megfelelően nekünk is végre kell haj tani .

K a t o n a  Csaba:
Egy kicsi t  aggodalmasnak érzem ezt a dolgot .  Ma már megint  az van, hogy egy 
kicsi t  i de -oda  "labdázunk".  Az egy kérdés,  hogy annak idején miért nem próbál ta  
az Önkormányza t  ezt  a területet  megszerezni ,  amikor  ez a városnak egy régóta  
használ t  terüle te .  Szerintem annak idején ez a t erület  egy minimális összegér t  
megvásá ro lha tó  lett volna.  Ugyanide t a r toznak egyébkén a Palota környékén lévő 
tavak,  amelyeknek a zöme,  de lehet,  hogy az összes  Palota környéki  tó 
magánt u l a jdonba  kerül t .  Ezek olyan dolgok,  amin mos t  már így utólag nem 
é rdemes  szer intem vi ta tkoznunk,  itt tényleg azt kel lene eldönteni ,  hogy a város 
eset leg fogja  magát  és megveszi  ezt a zöldövezet i  t e rüle t e t  vagy azt mondjuk,  
hogy fe lvisszük a Tési  fennsíkra a majálist .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Többet  tudna  mondani  Domokos  Úr, aki az Önkormányzato t  képvisel te a 
Földkiadó Bizot t ságban,  hogy miért nem lett lefoglalva.  Mindennek itt van az 
i l letékese az elmúlt  7-8 évben.  A Bányavagyon Haszonos í tó  áldásos működésének 
köve t kez t ében  két objektum került  és földtulajdon önkormányzat i  tulajdonba 
di rekt  vagy indirekt  módon.  Az egyik, a Bányavagyon Hasznosí tó által speciál is 
szerződésse l  di rektbe Önkormányzatnak ideadot t  volt  bányaorvosi  rendelő és 
bányamentő  ál lomás épülete,  a másik: indirekt  módon a Spor tkör  közvet í tésével  
négy évvel  később a hozzánk került  spor tcent rum.  Az összes területből  egy
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fil lérnyi hasznunk,  kár tér í t ésünk nem volt,  mindent  vitt magával .  Ugyanígy volt a 
résza rány- tu la jdonok kiosztásánál  is és ugyanígy volt  a másik nagy terület  
szé tosz tása .  Nem volt az Önkormányzatnak  lehetősége sem.

K a t o n a  Csaba:
Nem akarok  ebbe a t émába belemenni ,  mert  már régen volt ,  de tudom,  hogy 
amikor  a Bányavagyon Hasznosí tó  a Bánta körüli  ker tek  területé t  bőví tet te,  a 
saját  t e rüle tén "bagóér t"  kellet t  kertet  venni.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Nem tudom,  hogy ez a t éma hogy függ össze a Cseri erdővel  és a tavakkal?

(14,20 dr . Baricza Sarolta visszajött, a létszám: 17 fő )

K a t o n a  Csaba:
Elvi leg ezekre  a t e rü le t ekre  is lehetet t  volna licitálni.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Elvi leg mindent  lehet ,  csak gyakor la t i lag nem.
Még  egy érdekesség:  az Önkormányzat  tulajdonát  képezi  a Cseri  parkerdőben az 
ún.  felvonulási  téren mindkét  vonalas  létesí tmény.  Elődeink megcsinál ták - 
e lődeink alat t  ér tem az egész városi  a lkotógárdát ,  a kohót ,  az erőművet ,  mert  ki a 
c söve t  adta,  ki a v ízveze tékszere lőt  adta,  ki a kábel t  adta,  ki a szekrényeket  - be 
s incs jegyezve ,  mert  nem lehetet t  bejegyezni ,  mert  nem vol t  akt iválva sehol,  most  
akkor  a bé rbeadónak  mi is bérbeadjuk,  hogy amikor  ot t  szolgál ta tás  van és 
k imegy 2000-3000  ember ,  akkor  víz legyen és villany legyen.  Nem volt  elég a 
ki lenc év, hogy a tula jdonokkal  kapcsola tos  dolgok l e rendeződjenek,  s lesz még 
egy-ké t  év, hogy ezek a dolgok kisimuljanak.

D o m o k o s  István:
Nem egészen ér tem,  hogy dr. Fehérvári  László Igazgató  Úr miért  t i l tot ta  meg a 
mos tani  szemét te lep  gá tépí t éséhez  a sitt beszál l í tását ,  ez nekem egyszerűen 
é r the te t l en ,  amikor  a gát  még nincs kész.  Ennek a köve tkezménye  az, hogy a 
bántai  felső földúton most  három teherautónyi  homok,  épí tési  tö rmelék  le van 
ön tve  az útra.  Nem egészen ér tem ezt a dolgot ,  meg kel lene kérdezni  Igazgató 
Urat ,  hogy miért  nem engedi  a gát  épí téséhez a törmeléke t  bevinni ,  hiszen a gát 
még nincs kész.  A s i t t lerakás  egyenlőre megoldódna,  ha a gát  épí téséhez be 
l ehetne engedni  ezeket  az anyagokat .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Ezé r t  vol t  a hivatal  i l letékeseinek az a döntése ,  hogy akkor  legyen si t t lerakó,  
mer t  olcsóbb,  mint  ha lerakják város  környékére  és nekünk kell saját  köl tségen 
felszedni .

D o m o k o s  István:
Er re  nem vol t  tes tület i  határozat .  Azért  kérdeztem,  mert  ez egy komoly téma,  
erre  tes tület i  ha tá roza t  kell, hogy ez a terület  nem szemét te lep  lesz, hanem 
s i t t lerakó,  de a korábbi  testület i  döntés  alapján azért  nem rekul t ivál ta t tuk az 
akkor i  bányával ,  hogy temessék vissza azt a t erületet ,  mert  azt  mondtuk ,  hogy az 
lesz a köve tkező  szemét te lep.
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L e s z k o v s z k i  Tibor:
Az olyan döntés volt,  olyan határozat ,  mint a s i t t lerakóról .  Annyi születet t  meg, 
hogy megvizsgál tat juk,  hogy mennyi az agyagréteg,  dr. Szilágyi Tiborék kaptak 
megbízást ,  ők fúr ták meg, további  döntés nem születet t ,  itt megál l t  az ügy 1993- 
ban.

J á m b o r  Attila:
Ha emlékezetem nem csal, amikor  az erőmű beruházása  megindult ,  akkor 
sürgősséggel  fel szól í tot tunk valakit ,  hogy intézkedjen abban az ügyben,  hogy az 
onnan kikerülő építési  törmeléket  hol helyezzük el, mert  ha záros  határ időn belül 
nem intézkedünk,  akkor  is nyilván el kell valahova helyezni ,  de akkor  nem oda 
kerül ,  ahová mi szeretnénk.
Ennyi t  csak az emlékezetek felfrissí tésére.  Ennél az anyagnál ,  amikor  megál lapít ja 
azt,  hogy a szennyvíztelep kapaci tását  hogyan lehet gazdaságosabban  kihasználni,  
úgy érzem,  hogy ez elsősorban a vízműnek a feladata ennek a gazdasági  
kérdésnek a rendezése;  ezt nem igazán tudom összekötni  a környezetvédelem 
kérdéskörével .  De ami engem ennél jobban izgat,  az az a megál lapí tás,  hogy 
naponta  10,8 kg foszfor  jut  a tóba.  Nem tudom,  hogy ez mekkora  problémát  okoz 
egy akkora  tó terhelésénél ,  de ha ráadásul még azt  veszem hozzá,  hogy a 
szennyvízt i szt í tó megépí tése  előt t  ezek az számok magasabbak vol tak,  ennél 50- 
60%-kal  több kerül t  a tóba.  A bizottsági  ülésen ahol é rdeklődtem,  azt mondták,  
hogy eddig minden rendben működik,  de a foszforkivonást ,  ha a továbbiakban 
feszegetni  akarom,  akkor  számoljak azzal,  hogy re t t enet esen  megdrágul  a 
szennyvíz köl tsége,  mert  egy foszfortalaní tó berendezés  pót ló lagos  köl tsége 
nagyon magas.  Jó lett  volna,  ha az anyag ennél a kérdéskörnél  egy kicsit 
bővebben kezel te volna ezt a dolgot ,  mert  megí té lésem szerint  jobban 
döntésközel i  helyzetbe kerülhet tünk volna.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kíván még valaki szólni?
A vitát  lezárom.  A szakér tő  urat  kérném meg,  itt  e lhangzot t  most  egy 
megál lapí tás ,  egy kérdés  Képviselőtársam részéről ,  az Inota  Városrész 
Önkormányzó Tes tüle te  pedig azt írja, hogy a szennyvízt i szt í tó telep optimális 
üzemel te tés i  fel tételeinek a vizsgálata,  a derí tő tó rehabi l i tációjához környzeti  
ha tás tanulmány készí tése.  Az OMS Hungária,  aki a szennyvíz te l epet  tervezte és 
kivi telezte,  ezen cégen belül a technológia  felelőse a Barabás  Úr volt ,  s mint 
szakér tő t  j avas lom hal lgassuk meg.

B a r a b á s  László:
Tisztel t  Hölgyeim és Uraim!
1993-ban volt  e lőször  tervezés ,  az adatok akkor  let tek összegyűj tve  - s itt 
h iva tkozom időnként  az Athanassof f  Ibolya által leírt v í zmennyiségekre  és ami 
annak idején 6000 valahány száz m3 volt.  Elkészül t  a szennyvíztelep,  II. 
vízminőségvédelmi  ka tegór iába  lett sorolva,  annak el lenére,  hogy a terület  III. 
v ízminőségvédelmi  ka tegór iába  tar tozik.
Mondanék néhány számot ,  hogy mit takar tu la jdonképpen ez a kategória:  
Magyaror szág  hat  ka tegór iá r a  van felosztva:  az I. a Balaton vízgyűj tő területe,  
II. a Velencei  tó és a nyi tot t  karszt terület ,  III. a szennyezet tebb területek - 
számokkal  kifejezve:  a Balatonnál  a szervesanyag t a r t a lom 50 mg/l,  a II.
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kategór iánál  75 mg/l,  a III. kategór iában 100 mg/l .  Az ammónia-ni t rát -  
fosz for t a r t a lom minden kategór iában más és más.  Amire  ez a berendezés,  a 
t echnológia  készül t :  az a II. kategór ia és a 2 mg/ l /nap koncent ráció.
Én a s zakdo l goza t o t  olvastam el, nem olvas tam az előterjesztést ,  így a 
s zakdolgoza t ró l  és a szennyvíztelepről  szeretnék néhány do lgo t  mondani.
Két  dologra  tör t énik  egy szennyvíztelep mére tezése :  vízmennyiségre és 
sze rvesanyag- te rmelés re .  A szakdolgozat  a v ízmennyi sége t  említi, azt mondja,  
hogy 6000 m3-re  t e rveződöt t ,  2 db 3000-es  egységből ,  amelyeknek külön-külön 
medencénként  3693 m3 levegőztető rendszer  lett kialakí tva,  amelyben tör ténik a 
szerves  szén,  a ni t rogén és a foszfor  vegyüle t eknek  a lebontása.  A 
fosz forvegyüle t ek  biológiai  lebontása 50-60%-os  és ki van egészí tve egy 
vegyszeres  szimul tán foszfortalaní tási  t echnológiával .  Ki lett  alakítva, be van 
épí tve,  ki lett  p róbá lva  és miután a próbaüzemi  záró j e l en t és  eredménye a hat 
hónapos  p róbaüzem után azt mondták,  hogy lehet  használni ,  megnevezte,  hogy 
mekkora  vasszul fá t  mennyiség kell ahhoz,  hogy a mindenkor érkező 
fosz for t a r t a lmat  a vízmennyiségből  el távolí tsa,  ezek után mi az Önkormányzat  elé 
t á r tuk ezt  is, és a ha tóság elé is. Először  a ha tóság  elé, s a hatóság azt mondta,  
hogy a mindenkor i  önkormányzatnak a dolga  eldönteni ,  hogy óhaj t -e 
rehabi l i tációs  t ava t  csinálni a Bivalyos tóból  vagy pedig III.  kategórái t  kíván és 
akkor  el lehet  hagyni a foszfor talaní tás t ,  marad csak az 50-60%-os  
foszfore l távol í t ás .  Természetesen azért  te t tük fel ezt  a kérdést ,  mert  ez a 
l akosságnak plusz  köl t séget  jelent  akkor  is, ha a ha tóság  nem írja elő a foszfor  
e l távol í tását ,  s lehet  utána gondolkodni ,  hogy óha j tunk-e  madaraknak,  stb szép 
t i szta  vizet ,  az embereknek  egy rehabi l i tációs tavat  - az egy másik kérdés,  hogy 
annak az a fel tétele,  hogy ki kell kotorni  a tavat  e lőször  is, addig semmit nem 
lehet  csinálni ,  hiába lesz t isztább a víz, eléri a 2-es,  vagy 2 alatti  határér téket ,  a 
tóból  fog fe l t áródni  az az iszapban lévő fosz for t a r t a lom a t i sztább vízbe, amíg be 
nem áll egy egyensúly.  Én ezért  nem é r t e t t em egyet  ennél a résznél  a 
szakdolgoza t t a l ,  mer t  úgy látszik, hogy ezt  meg lehet  oldani egy önálló 
medencével ,  vagy nem önálló medencével ,  béka l encsés  betelepítéssel  vagy 
bármilyen egyéb módszer rel .
Ez egy ölet ,  meg kell vizsgálni ,  meg kell gondolni ,  hogy mit kívánnak csinálni a 
t ó rendszer re l ,  de a t e lepen ki van épí tve a szimul tán vegyszeres  foszfortalaní tás.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kérdésem lenne:  ha mennénk úgy teljes t echnológiával ,  amit  tud,  tehát  menne az 
Ön által mos t  e l mondo t t  úton,  fokozatban a foszfor t a l an í t ás ,  az kb. mennyivel  
növelné a kö l t s égeke t ?

B a r a b á s  László:
Én vegysze rmennyi sége t  mondok,  s rögtön s zámolha tunk  is, s itt megint  nem 
értek egyet  a szakdolgozat t a l ,  mert  a ko l l eganőnek  nem tudom mi az 
a l apvégze t t sége ,  én vegyészmérnök vagyok és környeze tvéde lmi  szakmérnök.  
Durván 300 g r ammot  lehet  számolni,  6000-es  telep ese tén ez 1,8 tonna/nap,  a 
jelenlegi  2400 m3-nyi  720 kg/nap vegyszer  van hozzáadagolva .  Ennek a köl t sége  
durván 2 0 , -Ft /kg,  ki lehet  számolni,  ezt 1 5 . 000 , -Ft /nap.
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L e s z k o v s z k i  Tibor:
Másik kérdésem:  megál l í tható-e az egyik műtárgy a jelenlegi  
szennyvízmennyiségnél?

B a r a b á s  László:
Igen,  ezt  kezdtem el először mondani,  hogy nem szabad eltekinteni a másik 
oldal tól ,  nemcsak a hidraulikát kell nézni a 2400 m3/nap érkezik a 
szennyvíztelepre ,  hanem azt is, hogy milyen szervesanyag- tar ta lom.  Ez a telep 
úgy lett méretezve ,  hogy 300 mg/li teres koncen t r ác ióra  méreteződöt t  x 3000 m3- 
es egység az 900 kg/nap szervesanyagot  képes  lebontani  az egyik egység,  
összesen 1.800 kg-ot .  Ennek ellenére - a s zakdolgoza t  is leírta, hogy ennél jóval  
töményebb szennyvizek érkeztek be, ez o r s zág os  probléma,  ahogy a 
vízfelhasználás  lecsökken,  a szennyvízminőség megvál tozot t ,  belül nem 
háromszázas  van,  hanem annak a kétszerese,  há roms zor osa .  Ezt kell megnézni  az 
ülepí tő szempont jából ,  hogy elégséges lenne egy darab egység üzemeltetése.  A 
l evegőzte t és  szempont jából  és a vízminőség szempont j ából  sajnos üzemeltetni  kell 
mind a ke t tőt ,  azért ,  mert  kevés hozzá az oxigén,  mer t  kb. két -háromszorosan 
töményebb szennyvíz érkezik a telepre,  mint amennyi re  annak idején, amikor  az 
ada toka t  megadták ,  méretezve lett az egész rendszer .
Én javas lom mindenképpen a két egység üzemel te t ésé t ,  amely én úgy érzem, s ezt 
alá lehet  t ámasz tani  számításokkal ,  hogy nem drágább,  mint  hogyha egy egységet  
csúcsra j ára tunk,  időnként  vízminőség romlást  p roduká lva  üzemeltetnénk.

(14,30 Surányi Pál, Bátor Antal, Fakász Tamás kiment,  a létszám: 14 fö )

V á m o s i  Tibor:
Felmerül t  bennem egy kérdés: amikor volt a próbaüzem,  akkor  tulajdonképpen 
hogyan s ikerül t  ezt  tel jesíteni,  a másik gond,  hogy a j övőben  mennyire érdemes 
vele foglalkozni .  Mindenüt t  halljuk, hogy olyan mosószereket  alkalmaznak,  
amelyek foszfá tmentesek.

B a r a b á s  László:
Ebben a kérdében  Képviselő Úrnak tel jesen igaza van,  én ugyanezt  mondom,  mert  
or szágosan  a kkor  tudunk a minisztériumtól  kezdve az OVH-ig  eredményt elérni,  
hogy azokon  a területeken,  főleg ahol a II. vízminőségvédelmi  kategór ia  
érvényes,  vagy pedig a t iszt í tot t  szennyvíz t avaka t  táplál ,  ott nem szabadna 
megengedni ,  hogy pl. Önöknél  is karszton vizek vannak,  amelyek kemények,  hogy 
ott  adagol j anak pl. a vízkövesedés gát lására fosz for t a r t a lmú vegyszereket .  Ezt  
nálunk Ta tabánya  térségében is egyszerűen f igyelmen kívül  hagyják,  s tonnaszám 
adagol j ák havonta  ezt a vegyszert .  Ez az egyik szennyező forrás.  Kivédhető 
lenne,  amit  Képvise lő Úr is mond,  hogy ezeken a t e rü l e t eken  a lakosságot  valami 
módon ösz tönözni  kellene arra,  hogy foszfátmentes  mosószereket  használjanak,  
ez ál l í tom,  hogy egyharmadával  lecsökkentené a foszfor tar ta lmat  a jelenlegi  
mértékről .
Egy másik dolog:  tula jdonképpen mi már nem t apasz t a l t uk  ezt a 6000 m3/nap 
mennyiséget ,  hanem 1900-2100 m3/nap körül  é rkeze t t  be szennyvíz.
Javas latot  t e t t ünk  a vízműnek,  mert nagyon jól  látszik a telep számítógépén a 
levegőzte tés i  görbékből ,  hogy reggel 9,00 órától  délután 14,00 óráig folyik



63

valahonnan nagyon-nagyon szennyezet t  víz a telepre,  amitől  a légel látó fúvók 
szinte fo lyamatosan dolgoznak,  nem tudják elérni a maximális szintet ,  a 
k ikapcsolás i  szintet ,  hanem egy lapos görbét  húznak - ha kimennek a telepre,  ez 
nagyon jól  látható és a görbe  alatti t e rüle teken a rányos  a mindenkori  beérkező 
s ze rvesanyag  mennyiségével .  A mai napig nem sikerül t  felderí teni ,  hogy honnan 
érkezik ez a szennyező forrás,  én egy t ippet  tudok mondani :  a homokfogó is ki 
lett  épí tve  Önöknél  a homok fogására.  A homokfogó  takar í tása során nem 
homo ko t  szedtünk ki, hanem m3-számban mondom t ö rkö l ymag volt benne - nem a 
pá l inkafőzőből  megy valószínű ez, de a szennyvízben benne van a törkölymag,  az 
ös szeg  gyümölcsö t  fel lehet lelni, ez biztos.
Sok helyen el szoktam mondani ,  itt is e lmondanám,  s legyenek szívesek 
t e r j esszék,  hogy mi való a szemétbe és mi való a szennyvízbe? Ezt kel lene a 
l akosságban  tudatosí tani .  Én azt mondom,  hogy már óvodás  korban el kel lene 
kezdeni  taní tani  vagy ál talános iskolában.  A németeknél  többféle prospektus  van, 
ahol j á t ék o sa n  ez szemlél tetve van.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kös z ön ö m szépen a szakmai előadást .
E lő t e r j e s z t őkén t  a köve tkezőt  mondom:  mind a Városrendezés i  és Kommunál i s  
Bizo t t ság ,  mind Inota Városrész  Önkormányzó Tes tü l e t e  észrevételei t  e l fogadom,  
e l ő t e r j e sz t őkén t  befogadom,  s külön-külön így nem szavazta tok,  
így t eszem fel szavazásra,  aki elfogadja,  kérem szavazzon

A Képvise lő- tes tü le t  14 igen szavazat tal a következő határozatot hozta:

306/1999. (X.28.)  számú kép v ise lő - te s tü le t i  határozat:

Várpa l o t a  Város  Önkormányzat i  Képvi se lő- t es tü le t e  "Az épí tet t  és t e rmésze tes  
kö rnyeze t  á l l apota  Várpalotán 1998. szep tember  - 1999.  szeptember  közöt t i  
i dőszakban"  tárgyú e lőter jesztés t  megtárgyal ta  és el fogadja.
Felkér i  a Polgármes ter t ,  hogy a t á j ékoz t a tóban  foglal takról  a l akosságot  
közmegha l lga t á son ,  il letve a médiákon keresztül  t á j ékoztassa ,  továbbá,  hogy a 
2000.  év köl t ségvetés i  összeál l í tásánál  az e lő te r j esz tés  8.) számú fejezetében lévő 
j avas l a t ok  közül  az alábbiakat  szerepel tesse:

1.) Kon t éne r es  fák ül tetése.
2.)  A meglévő csapadék-e lvezető  csa tornahá lóza t  ki t i szt í tása,  folyamatos  

ka rban ta r t ása ,  bőví tése.
3.)  Épül e t ek ,  utak mellet t  a nehezen kezelhető rézsűk cseréjével  tör t énő 

betel epí tés .
4. )  A szennyvíz t i sz t í tó  telep opt imál is  üzemel te tés i  fel té te leinek kivizsgálása,  

megte remtése ,  a derí tő tó rehabi l i tációjához környezet i  hatás tanulmány 
készí tése .

5.) A csapadékvíz -e lveze tés  további  kiegészí tése.
6.) A fo r r ások  városi  szintű felmérése,  vízfe lhasználásra  megoldások keresése.
7.) Fásí tás .
8.) Si t t  l e rakó megépí tése.
Határ idő:  1999. november  30.
Felelős:  Leszkovszki  Tibor  polgármes t er
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16.) Javaslat  spor tközpont  vezetői  állásfelhívás közzé té te l é r e

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Bizot t sági  ál lásfoglalások i smertetését  kérem.

C s ő v á r i  János:
Az Oktatás i ,  Kulturál is és Sport  Bizot tság 9 igen szavazat tal  j avasol ja  a 
Képvise lő- tes tü le tnek el fogadásra a 269. számú előter jesztés  határozat i  
j avas la t ában foglal takat .

D o m o k o s  István:
A Jogi  és Ügyrendi  Bizot t ság 3 igen szavazat tal ,  2 e l lenszavazat tal ,  4 t a r tózkodás  
mellet t  a határozat i  j avas la to t  nem javasol ja e l fogadásra  a Képviselő- tes tüle tnek.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kérdezem,  akkor  most  jogi lag mi lesz?
Én azt hiszem, hogy az előző döntésünk után tel jesen felesleges a téma felett  
bármilyen vitát is nyi tnunk.  Az integrációt  elvetet tük,  az előző ha tározatok 
alapján ki kell írni a Spor tcsarnok igazgatói  ál lására a pályázat i  felhívást .

Kinek van kérdése? Vélemény,  észrevétel?

(14,40 Bátor Antal  visszajött, a létszám: 15 fő )

D o m o k o s  István:
Javas lom,  hogy a szakmai  gyakor lat  esetében - most  5 éves időtar tam van 
meghatározva ,  3 évre szál l í tsuk le.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Annyi pályázat i  kiírás vol t  már,  annyi rutin van már a Képviselő- tes tüle tben,  
i l letve a Humán Közszolgál ta t ás i  I rodán,  akik összeál l í to t t ák  az anyagot ,  hogy én 
mint e lőter jesztő itt most  módosí tásokat  nem f ogadok  be. Bizot t ságok 
megtárgyal ták,  úgy lát ták,  hogy így jó,  én nem vá l toz ta tok  rajta.

Szavazásra  teszem fel a határozat i  javaslatot ,  aki el fogadja,  kérem szavazzon.

A Képviselő- testület 15 igen szavazattal a következő határozatot hozta:
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307/1999.  (X.28. )  számú képv ise lő - te s tü le t i  határozat:

ki a Városi  Spor tközpont  vezetőiA Képvi se lő- t es tü le t  nyilvános pályázatot  ír 
beosz t á sának  5 éves időtar tamú betöl tésére:

Munkahely:

Beosztás :
Képes í tés i  és egyéb fel tételek:

A pályázat  benyúj tásának határideje:  
A pályázat  elbí rálásának határ ideje:  
A megbízás  időtar tama:

Il letmény:
A pályázat  címzése:

Városi  Spor t közpon t
8100 Várpalota,  Fehérvár i  u. 9.
Igazgató,  vezető
- szakirányú fe lsőfokú végzet t ség vagy 

középiskolai  végze t t s ég  és felsőfokú 
szakirányú képes í tés

- 5 éves szakmai  gyakor l a t
- szakmai  önélet rajz
- oklevél  és az egyéb szakképze t t sége t  

igazoló dokument umok  másolata
- vezetői  program
- három hónapnál  nem régebbi  

erkölcsi  bizonyí tvány
1 999. november  30.
1 999. december  3 1.
2000.  j anuá r  1-jétől 2004.  december  3 1-éig 
Az állás 2000.  j anuá r  3-án foglalható el 
A Kjt.  szerint ,  vezetői  pót lék 200% 
Leszkovszki  Tibor  polgármester  
8100 Várpalota ,  Gárdonyi  G. u. 39.

A Képvi se lő- t es tü le t  felkéri  a Polgármes ter t ,  hogy az ál lásfelhívást  a Veszprém 
megyei  Naplóban,  a Várpalotai  Újságban és a Városi  Televízióban haladékta lanul  
t egye közzé .

Határidő:  azonnal
Felelős:  Leszkovszki  Tibor  polgármes t er

17.) Javas la t  az önkormányzat i  in t ézményveze tők  ju ta lmazás i  kere tére  (305. )

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Bizot t sági  á l lásfoglalások i smer te tésé t  kérem.

C s ő v á r i  János:
Az Okta tás i ,  Kulturál is  és Spor t  Bizot t ság  az 305.  számú e lőte r jesz tés  
mel lékletében az intézményvezetők ju t a lmazásá r a  t e rveze t t  összegek 50%- ának  
e l fogadásá t  javasol ja  a Képvi se lő- t es tü le tnek  9 igen szavazat tal .

A Bizo t t ság  9 igen szavazat ta l  j avasol ja  az önkormányzat i  i n t ézményveze tők  
ju ta lmazás i  alapjának lé t rehozását  és kéri ,  hogy a Polgármes ter  u tó l agosan  
t á j ékoz t a s sa  a Bizot t ságot  a j u t a lmazások  alakulásáról .
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A Bizot t ság  7 igen szavazat tal ,  2 t ar tózkodás  mellet t  a Képviselő- tes tületnek 
e l fogadásra  javasol ja  az intézményi bér tömegen felül, a bér tömeg 2%-ának 
biz tos í t ásá t  az intézményi alkalmazot tak differenciál t  juta lmazására.

B á t o r  Antal:
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság a ha tározat i  javaslat  pontjairól  külön 
szavazot t  az alábbiak szerint:
1.) 4 igen szavazat ,  3 t a r tózkodás  mellett  j avasol ja  az 1. sz. melléklet  megjegyzés 

j avas la t  1. oszlopban lévő összeg 50%-át
2.) 7 igen szavazat tal  el fogadásra javasol ja
3.) 7 igen szavazat tal  a következő módosí tással  j avasol ja  el fogadásra:

"... bér tömegen felül a tárgyévi  13. havi fizetés alapjául  szolgáló i lletmény 
2%-át  biztosí t ja ... "

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kinek van kérdése?
Vélemény,  észrevétel?

Dr. S z a b ó  Gyula:
Kérdezem,  hogy ezt csak az oktatási  int ézményekre  vonatkoztat ják vagy 
valamennyi  önkormányzat i  intézményre?

C s ő v á r i  János:
Mi ezt  pi l lanatnyi lag az oktatási  intézmények vona tkozásában  gondol tuk.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A ha tároza t i  j avas la to t  a Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság  javaslata  szerint  
t eszem fel szavazásra.
1.) mel léklet  megjegyezés  javaslat  I. pontban szereplő összegek 50%-a,  aki ezt 
e l fogadja,  kérem szavazzon.

A Képviselő-testület  15 igen szavazattal a javas la to t  elfogadta.

(14,45 Síirányi Pál, Fakász Tamás visszajött, a létszám: 17 fő )

L e s z k o v s z k i  Tibor:
2.) pon to t  mindkét  bizot t ság vál tozat lanul  javasol ja  elfogadni .  Aki ezt támogat ja,  
kérem szavazzon.

A Képviselő-testüle t 17 igen szavazatta a javas la to t  elfogadta.

3.) ... bé r tömegen  felül a tárgyévi  13. havi f izetés alapjául szolgáló i l letmény 2%- 
át biztosí t ja.  Aki így elfogadja,  kérem szavazzon.

A Képviselő-testület 17 igen szavazattal a javas la to t  elfogadta.

A Képviselő-testü le t  17 igen szavazattal a következő határozatot hozta:
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308/1999. (X .2 8 .) számú kcpv ise lö - te s tü lc t i  határozat:

1.) A Képvi se lő- t es tü le t  a közoktatási  in t ézményvezetők kiemelkedő 
munkavégzéséé r t  j á ró  kereset -kiegészí tését  a 207 /1998 .  (VI I I . 27.)  számú 
ha t á roza t ának  mel léklete  50%-ában ál lapít ja meg: az 1999/2000.  tanévre 
havi rendszerességgel .
A Képvi se lő- t es tü le t  felkéri a Polgármes ter t ,  hogy döntését  hozza az 
ér inte t t ek t udomására ,  valamint a köl t ségvetés i  rendeletekben való nyomon 
követésérő l  gondoskod jék .
Határidő : azonnal,  illetve a Képviselő-testület munkaterve szerint 
Felelős : a határozat  végrehajtásáért,  a költségvetési rendeletben való nyomon 

követésért:
Leszkovszki Tibor polgármester 
Dr. Fekete Antal János jegyző

2.) A Képvi se lő- t es tü le t  elhatározza,  hogy a 2000.  évtől  a köl tségvetési  
rendeletben az önkormányzat i  i n tézményvezetők egyhavi  alapi l letményének 
megfelelő e lő i rányza to t  tartalékol  kiemelt  munkavégzésük  el ismerésére.  A 
cél tar talék fe lhaszná lására  felhatalmazza a polgármes t er t .
Felkér i  a Po lgá rmes t e r t ,  hogy a köl t ségvetés i  rende le t  e lőkészí tésekor  ezt a 
dön tés t  vegye f igyelembe.
Határidő :költségvetési rendelet előkészítése 
Felelős : Leszkovszki Tibor polgármester 

Dr. Fekete Antal János jegyző

3.)  A Képvi se lő - t es tü l e t  elhatározza,  hogy a 2000.  évtől  az önkormányzat i  
i n t ézmények kö l t ségvetésében az intézményi  bé r tömegen  felül, a tárgyévi  
13. havi f izetés  alapjául  szolgáló i l letmény 2%- á t  biztosí t ja,  az intézményi  
a lka lmazot t ak  di fferenciál t  jutalmazására.
Felkéri  a po lgá rmes t e r t ,  hogy a köl t ségvetés i  rendelet  e lőkészí tésekor  
g ondos kod j ék  ezen döntésének  f igyelembe vételéről .
Határidő : költségvetési rendelet előkészítése 
Felelős : Leszkovszki Tibor polgármester 

Dr. Fekete Antal János jegyző

18.) D E R M A T O - M E D  BT-vel  kötöt t  feladatátvál lalási  s zerződés  módos í t á sa (263 .)

L e s z k o v s z k i  Tibor :
Bizot t sági  á l l ásfoglalások i smerte tését  kérem.

Dr. S z a b ó  Gyula:
Az Egészségügyi ,  Szociál i s  és Lakásügyi B izo t t s ág  6 igen szavazat tal ,  2 
t a r t óz kodás  mellet t  a ha tároza t i  javaslatot  e l fogadás ra  javasol ja  a Képviselő-  
t es tü le tnek.
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B á t o r  Antal:
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot tság 7 igen szavazat ta l  az alábbi kiegészí téssel  
j avasol j a  el fogadásra a határozat i  j avas la tot  a Képviselő- tes tületnek:
5.) Megbízot t  a rendelőt  az átadot t  fe ladatokra  és magánorvosi  tevékenység 
végzésére  használhat ja,  térítési díj el lenében a városban kialakult  összegek 
alapján.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kinek van kérdése?

F a z e k a s  István:
Meglepe t t  az Egészségügyi ,  Szociál is és Lakásügyi  Bizot t ság döntése,  s azt 
szere tném kérdezni ,  hogy amikor  or r - fül -gégész  magánrendelést  folytat  
ugyanabban a helyiségben,  ahol a praxist  végzi ,  azért  f izet-e ő bérleti  díjat vagy 
bármi lyen más díjat a délutáni magánrendelésekér t?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Más t  kérdést  teszek fel Képviselőtársamnak:  a bőrgyógyász  rendelőben hány 
orvos  rendel  és ki fizeti annak a teljes rezsi jét? Az előbbi  kérdésére nem tudok 
válaszolni ,  mert  miután átmentek funkcionál is  pr ivat izáció kapcsán,  nem tudom,  
hogy hogy egyeztek meg annak a rendelőnek a rezsidí jában.  A bőrgyógyászat  
ese tében,  hogy a saját kérdésemre válaszol jak:  egyér telmű,  hogy önmaga fizeti a 
rendelő tel jes rezsi jét ,  tehát  ha ő lefinanszíroz mindent ,  akkor  a tulajdonosnak 
vagy a tulajdonosi  képviselőnek fizet mégegyszer  rezsi t  vagy bérleti díjat,  mert  a 
ka rbantar t ásnak ,  az üzemel te tésnek valamennyi  fel tételét  magára vállalta.  Ha 
most  úgy folytatom,  hogy az ál talános gyakor la t  szerint  ahol nagyér tékű műszert  
használ ,  ot t  sem a perdöntő  a bérleti  díj és a rezsihez való hozzájárulás,  hanem a 
műszerhaszná la tnak  van inkább bérleti  díja, az kb. 3-4 .000, -Ft /hó + ÁFA 
nagyságrendű dolog.  Itt azt kérem a T. Képvise lő- tes tüle t től ,  úgy gondol ja  végig,  
hogy ezt  a rendelőt  ő üzemel tet i ,  ő fizeti a saját kár tyapénzéből ,  gondol ja  végig 
aki ismeri  ennek az eszközigényességét .  A két b izot t ság javaslata itt ütközik 
egymással .  Ha beteszem abba a képletbe,  amit  mondot t  a Gazdasági  és Pénzügyi 
Bizot t ság ,  akkor  ez jön ki.

B á t o r  Antal:
Mi nem tudjuk,  hogy ki-hol-milyen bérleti  vagy térí tési  díjat fizet, ezért  mondtuk,  
hogy a kialakul t  összegek alapján,  ami lehet nulla is. A Bizot t ság nem 
számszerűen ha tá roz ta  meg,  hanem gyakor la t  alapján,  hogy hol-mennyi.  
Amennyiben az Egészségügyi ,  Szociál is és Lakásügyi  Bizot tság,  il letve a 
s zakemberek  úgy látják jónak,  hogy ez nulla legyen,  akkor  legyen nulla, de a 
Bizot t ság  nem tudot t  dönteni ,  nem mondha t tuk  azt,  hogy 100, -Ft,  1,-Ft, a 
kialakul t  gyakor la t  alapján - ez a lényeg, s ez nullától  bármeddig lehet.

Dr. S z a b ó  Gyula:
Az Egészségügyi ,  Szociál is és Lakásügyi  Bizot t ságnál  az eszközhasználat i  díj 
merül t  fel, de szakér tők véleménye szerint  nincs olyan ér tékes eszköz,  amit 
kozmet ikai  t evékenységhez  használnak,  így elvetet tük az eszközhasználat i  díj 
l ehetőségét  is.


